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Sammanträde torsdagen den 27 oktober 2016 klockan 18:00- 
20:10 
 
Ledamöter Ersättare 
Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Sakib Hossain (S) 

Sus Andersson (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M) 

Naemi Karlsson (M) 

Bengt Porseby (L) 

 

Celal Altun (S)  

Malin Holmberg (S)  

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Olof Kollinius (M) 

Carolina Rosén (L)  

Hafize Cetin (C) 

Urban Werner (KD) 

Tjänstgörande ersättare 
Guner Kayhan (MP) Josif Gummar (S) 

Annika Rosenberg (M) 

 

 

Anmälda förhinder 
Mecide Gulenay (S) Dennis Wedin (M) 

Aras Amin (M) 

 

 

Tjänstemän 
§§ 1-32: Stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningschefen Abdi-nur Isse, Fredrik 

Cederblom samt nämndsekreteraren Anna Birgersson. 

§§ 1-25: Avdelningscheferna Connie Stålhäll-Wallin, Inger Cronlund, Ditte Westin, 

Petra Kron-Forsling, Margareta Ericson, Personalrepresentanterna Kommunal Marianne 

Ledel och Vision Kristina Wennström. 

Under §§ 1-25 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara och ställa frågor. Det 

formella sammanträdet började klockan 19:35 

 

Utses att justera  Ole-Jörgen Persson (M) och Anna Jonazon (S) 
 

Dag för justering     2 november 2016 

 

Sekreterare 

 

Vice ordförande             Justerare 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse vice ordföranden Ole-Jörgen 

Persson (M) och Anna Jonazon (S) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 2 november 2016. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Avveckling av platser vid Tensta servicehus 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att avveckla 48 lägenheter i Tensta 

servicehus och 7 lägenheter i vård- och omsorgsboende senast under 

vintern 2016 och rekommenderar kommunstyrelsens ekonomiutskott 

att godkänna beslutet, 

 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att avveckla restaurangen i Tensta 

servicehus, 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

Ärendet 
Tensta servicehus har under flera år haft låg beläggning med många 

tomma lägenheter i både servicehuset och vård- och omsorgsboendet. 

Förvaltningen föreslår att 48 servicehuslägenheter avvecklas. Detta 

för att tillgången bättre ska stämma överens med efterfrågan på 

lägenheter. Vidare föreslår förvaltningen att 7 platser i vård- och 

omsorgsboendet avvecklas.  Otrygghet, dålig standard samt problem 

med ohyra är bidragande orsaker till förslaget att avveckla 

servicehuslägenheter samt omsorgsplatserna. Restaurangen i Tensta 

servicehus föreslås också avvecklas på grund av för låg efterfrågan. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd återremitterade ärendet den 22 

september 2016, § 3 i avvaktan på att MBL förhandlingen skulle 

avslutas. MBL förhandlingen är nu avslutad i enighet.  

Förvaltningen planerar att arbetet med information till berörda inleds 

snarast efter nämndens beslut och att utflyttningen beräknas vara 

avslutad under vintern 2016 till våren 2017. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 september. 

Dnr 1.1-573/2016 
 

Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson (MP), Rashid Mohammed (V) 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom förvaltningens förslag. 

 

Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde proposition på 

S+MP+V:s förslag och fann att nämnden hade beslutat att anta det. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att förvaltningens förslag till beslut avslås. 

2. Att förvaltningen ges i uppdrag att efter dialog med Micasa 

Fastigheter och polisen återkomma med en handlingsplan för att 

upprätthålla säkerheten och tryggheten på Tensta servicehus. 

3. Att förvaltningen ges i uppdrag att i samråd med Micasa 

Fastigheter utreda huruvida Tensta servicehus bör renoveras eller 

flytta till andra lokaler, med sikte på att servicehuset ska finnas kvar i 

framtiden i sin nuvarande storlek, i enlighet med vad som nedan 

anförs. 

4. Att anföra följande: 

 

Det är oacceptabelt att de allvarliga problem som presenteras i ärendet 

inte har rapporterats till nämnden tidigare. Det gör det omöjligt för 

nämndens företrädare att ta det demokratiska ansvar som åvilar dem, 

och utöva det yttersta ansvaret för verksamheten. Genom detta ärende 

ställs nämnden i praktiken inför ett fait accompli där situationen har 

tillåtits bli så dålig att drastiska åtgärder är nödvändiga. Den styrande 

majoriteten bär ytterst det politiska ansvaret för denna 

händelseutveckling. 

 

Vidare är förvaltningen beredd att fatta beslut utan att först göra en 

heltäckande genomlysning av kostnaden för en upprustning av 

lokalerna och behov av stambyten innan man undersökt den juridiska 

situationen vad som gäller om man vill säga upp avtalet med Micasa 

Fastigheter. Detta är inte acceptabelt. 

 

Den rödgrönrosa majoriteten i Stadshuset talar gärna och ofta om ”ett 

Stockholm som håller samman”. Man säger att man vill minska 

skillnaderna i Stockholm genom att satsa på ytterstaden. I praktiken 

står man nu handfallna och tittar på medan ett av ytterstadens få 

servicehus förfaller. 

 

Genom detta förslag minskar antalet lediga servicehuslägenheter i 

Spånga-Tensta med 17 stycken. Även om det på kort sikt kanske går 

att bereda de boende plats på Fristads servicehus betyder det i 
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praktiken att färre äldre än idag kommer att få plats på servicehus.  Så 

urholkas möjligheten att kunna få flytta när man blir för dålig för att 

kunna bo kvar i sitt vanliga boende. Detta i en stadsdel där många av 

dagens och framtidens äldre har en livshistorik som gör att de kommer 

att komma ifråga för äldreomsorg tidigare än äldre i innerstaden. 

Detta i en situation då Stockholm förr eller senare kommer att behöva 

bygga ett stort antal äldreboenden för att klara en åldrande befolkning. 

Och detta i en situation där 43 procent av de som ansöker om 

servicehus redan idag får avslag. 

 

Förvaltningen redogör inte för hur de långsiktiga möjligheterna att 

bereda äldre plats på servicehus påverkas av beslutet. Det framgår inte 

om det råder brist eller överskott på platser, och det framgår inte hur 

stor efterfrågan på servicehus är från de äldres sida. 

 

Enligt förslaget från delrapporten från äldreboendeutredningen ska 

servicehus tas med i den framtida äldreboendeplaneringen. Vi anser 

att det är olyckligt att detta ärende behandlas separat från utredningen. 

Det innebär en fortsättning av majoritetens politik med oplanerade 

och lösryckta nedläggningar utan hänsyn till det större sammanhanget. 

 

Förslaget saknar också en övergripande analys av hur försörjningen av 

vård- och omsorgsboende ser ut framåt i tiden, då inte enbart i vår 

egen stadsdel, utan också i vårt närområde. Vi har i den senaste 

månadsrapporten från förvaltningen informerats om att det är svårt 

med rekryteringen av personal för hemtjänsten och att få dem att 

stanna. Detta sätter ytterligare fokus på hur vi framöver skall kunna 

erbjuda vård och omsorg till våra äldre medborgare i den egna 

stadsdelen. 

 

Föreliggande förslag innebär en minskning med sju platser på vård- 

och omsorgsboende. Denna minskning tycks inte vara förutskickad i 

äldreboendeplaneringen. Samråd med äldreförvaltningens 

referensgrupp har ”påbörjats” men det framgår inte vad dessa 

resulterat i. 

 

I bilaga 2 till den boendeplanering som äldrenämnden och 

kommunstyrelsen antog tidigare i år framgår att behovet av vård- och 

omsorgsboendeplatser i Västerort är 1300 platser 2016 och att detta 

förväntas minska till 1290 år 2020 för att sedan vända uppåt.  

Minskningen av behovet är alltså endast marginell: mindre än en 

procent. Såväl idag som under hela planperioden fram till 2040 

förväntas antalet platser understiga behovet.  
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Vi ser ett stort problem över hela staden där platser avvecklas 

brådstörtat utan att några nya tillkommer. Det har fått till resultat att 

majoriteten har tvingats slå till reträtt och i budgeten avisera 

byggandet av tre nya vård- och omsorgsboenden utöver 

äldreboendeplanen. Inget av dessa kommer dock att ligga i Västerort. 

Att det nu föreligger ett förslag om ytterligare en oplanerad 

avveckling visar att den styrande majoriteten har tappat kontroll över 

utvecklingen. 

 

I SWECOs boendeplanering för region Västerort framgår att 70 

procent av de som bodde på regionens vård- och omsorgsboenden var 

äldre som ursprungligen bott i regionen vid mätperioden november 

2015. Liberalerna anser att det är vår skyldighet att tillse att äldre kan 

få en plats i vård- och omsorgsboende i den stadsdel där man har sina 

nära och kära. 

 

Utvecklingen med nedläggningar och avvecklingar måste brytas här 

och nu. Nämnden har två val. Antingen kan man besluta om att 

påbörja processen för att bygga ett nytt servicehus någon annanstans i 

stadsdelen, förslagsvis i lokaler där säkerheten går att upprätthålla på 

ett bättre sätt. Eller så kan man renovera servicehuset och vidta 

kraftfulla åtgärder för att upprätthålla säkerheten för våra äldre. 

 

Att lägga ner Tensta servicehus är att kapitulera inför 

omständigheterna och att svika de som behöver samhällets stöd. Det 

är inte en politik för en stad där våra äldre är värda lika mycket som 

andra samhällsmedborgare. Och det är inte en politik för en stad där 

alla stadsdelar är lika mycket värda”. 

 
Särskilt uttalande 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Det är varken värdigt eller skäligt att våra äldre ska behöva bo så 

otryggt och så omodernt som på Tensta servicehus.  
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Vår majoritet har tyvärr ärvt låg beläggning och omoderna lokaler 

från alliansen, som inte gjorde fastigheten mer ändamålsenlig under 

sina åtta år vid makten.  

Redan 2011 gjorde Sweco på uppdrag av Stadshus AB en utredning 

som visade att fastigheten hade en svår struktur, med betongväggar 

som gjorde det dyrt att bygga om exempelvis till större lägenheter och 

att det var brister i tillgänglighet på grund av få hissar. Med anledning 

av detta så beslöt alliansen att inte renovera befintlig fastighet, utan lät 

den förfalla, till det skick det är idag. 

Det är också viktigt att det finns goda kommunikationer, inte minst 

för att underlätta kontakten med anhöriga och uppsöka 

vårdinrättningar.  Idag måste den som vill ta bussen mellan Fristad 

och Tensta gå en längre stäcka. Stadsdelen bör därför verka för en mer 

lättillgänglig busstrafik, exempelvis genom att inleda en dialog med 

landstinget om en Flexbusslinje i Järvaområdet. En sådan skulle 

dessutom vara positiv för många andra äldre och personer med 

funktionsnedsättningar.      

Det är också av yttersta vikt att verksamheten och personalstyrkan vid 

Fristads servicehus är dimensionerad efter en ny, högre beläggning 

innan flytt sker”. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi har stor förståelse för att många brukare i Tensta servicehus 

upplever det som oerhört problematiskt att deras boende läggs ned och 

att de måste flytta till andra boenden. Vi förutsätter att stadsdelen 

erbjuder samtliga brukare i servicehuset likvärdigt boende i 

stadsdelen. En långsiktig utveckling där antalet boendeplatser i 

Spånga-Tensta minskas är inte hållbart. 

 

Servicehusets ekonomi är inte långsiktig hållbar med ett underskott 

som kan nå upp i en storleksordning om 10 miljoner kronor. Åtgärder 

borde ha vidtagits tidigare för att få kontroll över ekonomin.  

 

I ärendet beskrivs hur många av de boende har haft problem med 

ohyra och att det generellt sett varit en dålig standard i många 

lägenheter. Fastigheten som sådan är i mycket dåligt skick och enligt 

fastighetsägaren vore det förmodligen mer ekonomiskt att bygga nytt 

framför att renovera. Oavsett vilket hade det varit nödvändigt att 
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under en kortare eller längre tid evakuera de boende vilket i det här 

sammanhanget är viktigt att påpeka.  

 

Det har vidare framkommit uppgifter i såväl tjänsteutlåtandet som i 

media om tilldels betydande ordningsstörningar, droghandel och 

kriminalitet i och omkring Tensta servicehus. Oavsett i vilken 

omfattning detta har försiggått är det ytterst allvarligt om boende i 

servicehuset – eller i något boende som drivs av eller på uppdrag av 

stadsdelen - på något sätt upplever otrygghet eller utsätts för fara från 

utomstående. Alla nödvändiga åtgärder måste alltid genomföras för att 

säkra de äldres trygghet och säkerställa att det vid misstanke om 

brottslig verksamhet i och omkring alla stadsdelens verksamheter 

hålls en löpande dialog med de boende/brukarna samt alltid 

genomförs polisanmälan”.  
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§ 3   

Svar på remiss om Reviderat program för 
kvalitetsutveckling 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen om reviderar program för 

kvalitetsutveckling. 

 

Ärendet 
Finansroteln har skickat ut en remiss (dnr 124-742/2016) om reviderat 

program för kvalitetsutveckling till samtliga stadsdelsnämnder, 

facknämnder och bolag för yttrande. 

 

Programmet för kvalitetsutveckling tar sin utgångspunkt i krav på 

systematik och struktur för en målmedveten styrning samtidigt som 

utrymme ges för en organisatorisk anpassning och möjlighet till 

mångfald och nytänkande.  

 

Utvecklingsområden är målformulering med fokus på 

kvalitetsaspekter i relation till förväntat resultat, uppföljning och 

analys samt intern och extern samverkan och dialog.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till utredningens förslag till reviderat 

program för kvalitetsutveckling. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 oktober 2016. 

Dnr 1.5.1-505/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Svar på remiss om Reviderade regler för intagning och 
plats i förskolan 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen om 

reviderade regler för intagning och plats i förskolan,  

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Skolroteln, har skickat ut en remiss (dnr 140-1087/2016) om 

reviderade regler för intagning och plats i förskolan. Syftet med 

revideringen har varit att öka alla barns möjligheter till goda och 

jämlika uppväxtvillkor.  

 

Förvaltningen ser positivt på förslaget som helhet och  

instämmer i bedömningen om att rätten till heltidsvistelse för barn, 

vars föräldrar är föräldralediga med syskon, gynnar barns lärande och 

utveckling. Dock kan det antas att fler barn kommer att ha längre 

vistelsetider vilket kan komma öka kraven på personalresurser inom 

förskolan vilket bör följas upp stadsövergripande. 

 

Förvaltningen anser att regeln när det gäller uppsägning av outnyttjad 

plats bör ändras så att längre ledighet vid annan del av året än jul och 

sommar möjliggörs. Vidare anser förvaltningen när det gäller 

platsgarantin att det bör framgå att garantin även kan uppfyllas genom 

att erbjuda förskoleplats i annat stadsdelsområde. 

 

Förvaltningen anser även att svarstiden för erbjudande om plats bör 

göras tydligare. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 september 2016. 

Dnr 1.5.1-552/2016 

 

Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), m.fl. Sus Andersson (MP), Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 
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Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom förvaltningens förslag. 

 

Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde proposition på 

S+MP+V:s förslag och fann att nämnden hade beslutat att anta det. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

Att avslå förslaget om rätt till förskola på heltid för barn till 

föräldralediga  

Att därutöver anföra  

 

När utbildningsförvaltningen utrett möjligheten att även barn till 

föräldralediga ska omfattas av rätt till heltid framgår ett tydligt 

mönster. Samtliga svarande (se bilaga till detta ärende, 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande), såväl de fristående 

förskolorna genom referensgruppen för fristående förskolor, som 

stadsdelsförvaltningarna har uppgett att ”förslaget skulle innebära 

negativa konsekvenser på de organisatoriska förutsättningarna, i form 

av krav på högre personalresurser, ökade kostnader och större 

barngrupper under en period av dagen. Utbildningsförvaltningen har 

gjort en beräkning som visar att varje förskoleavdelning i snitt skulle 

utökas med ett barn om förslaget genomförs. 

 

Den påfrestning på verksamheten som en rätt till heltid på förskolan 

för föräldralediga innebär är oacceptabel. Förskolans höga kvalitet 

kommer av naturliga skäl att naggas i kanten om förslaget genomförs, 

särskilt som det ska genomföras utan att några ytterligare ekonomiska 

medel för detta tillförs förskolan.  

 

Förskolan i Stockholms stad står inför en rad utmaningar, och där 

växande barnkullar samt bristen på utbildade förskollärare är de allra 

mest akuta och högst prioriterade frågorna just nu. Det är därför svårt 

att motivera prioriteringar som innebär att ett redan generöst regelverk 

blir än mer omfattande. För oavsett vad den s-ledda majoriteten i  

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
27 oktober 2016 

Blad 12 

 

  

Stockholms stad säger så kommer en reform likt denna att innebära 

kostnader. I Uppsala kommun beslutade nyligen den s-ledda 

majoriteten i kommunen att minska antalet timmar i förskolan för 

barn till föräldralediga från 30 till 20 timmar. Totalt berörs 1600 barn 

och på det räknar man med att spara drygt 25 miljoner kronor per år. 

Givet Stockholms storlek så bör kostnaden uppgå till närmare 100 

miljoner kronor.  

 

För att inte urholka förskolans kvalitet, försvåra schemaläggning och 

organisation, eller leda till större barngrupper, bör de nuvarande 

reglerna för rätt till förskola för barn vars föräldrar är föräldralediga 

kvarstå. Det vill säga bibehålla följande lydelse: 

”Förskolebarn vars förälder/vårdnadshavare är föräldraledig enligt 

föräldraledighetslagen för vård av nyfött syskon, har rätt till plats om 

max 30 timmar per vecka fördelade under 4 eller 5 dagar och mellan 

klockan 8-9 och 14-16. Förläggningen av tiden regleras terminsvis. 

Förändringen träder ikraft en månad efter barnets födsel.” 

 

Slutligen är det anmärkningsvärt att ett beslut som har så stora 

effekter på verksamheterna, såväl de kommunala som de fristående, 

inte har remitterats till branschorganisationerna för de fristående 

förskolorna. Det är heller inte, givet ärendets omfattning, bra att 

ärendet dessutom stressas fram genom att remisstiden endast är på sex 

veckor”.  

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

(bilaga 2 § 4) 
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§ 5  

Upphandling av renovering och upprustning av parkleken i 
Bromstensparken 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att ge stadsdelsdirektören i uppdrag att 

upphandla och genomföra projektet renovering och upprustning av 

parkleken i Bromstensparken. 

 

Ärendet 
Parkleken Bromstensparken har behov av renovering och upprustning 

bland annat för att skapa bättre tillgänglighet. 

 

Spånga Tensta stadsdelsnämnd har anslagit 2 mnkr för renovering och 

upprustning av parkleken Bromstensparken i sin budget 2016. Hela 

investeringen bedöms uppgå till 6 mnkr. Kvarvarande del av 

investeringen är upptagna i underlag till budget 2017 med inriktning 

för 2018 och 2019. 

 

I 2016 års verksamhetsplan är ett av nämndmålen att medborgarna 

upplever att park och grönområden är välskötta, ur beskrivningen att 

”..stadsdelens lekparker håller hög standard...”.  

 

Ett beslut att genomföra upphandling av investeringsprojektet 

innebära att projektet kan starta 2016. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 september 2016. 

Dnr 2.2.2-606/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Den nuvarande majoritetens ambition är hög när det gäller att erbjuda 

barn en giftfri miljö. Vi anser därför att ekologiskt helhetstänkande, 

biologisk mångfald och kemikaliesmarta lösningar ska vara tydliga 

ledstjärnor vid utvecklingen av stadens parklekar, och gå hand i hand 

med pedagogiska och sociala värden. 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
27 oktober 2016 

Blad 14 

 

  

En parklek har förutsättningar att bidra till de ekologiska värdena i 

staden genom att naturens möjligheter används och stärks. Det kan 

ske genom att träd används som skydd istället för skärmtak, 

genom att utnyttja död ved i omgivningen och att plantera frukt 

och bär som är ätliga, både för djur och människor”. 

 
Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) anslöt sig till Bengt Porsebys (L) 

särskilda uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 

Som nämns i tjänsteutlåtandet har Bromstensparken under lång tid 

behövt en omfattande upprustning. Parken har blivit styvmoderligt 

behandlad i jämförelse med andra parker inom stadsdelsområdet 

och det är mycket angeläget att tillräckliga medel avsätts för att få 

den att bli en välfungerande lekpark igen.  

 

Det är bra att ett helhetsgrepp nu tas och barnen får en säkrare 

park med mer aktiviteter som kan stimulera deras fysiska behov 

och idéer till lek. Att den dessutom kompletteras med bra 

belysning ger fördelen att parken kan utnyttjas fler antal timmar.  

 

Under tiden som parken restaureras behövs under perioder andra 

lekytor/lekmöjligheter och därför behöver upprustningsarbetet ta 

hänsyn till att hitta alternativa lekytor innan ombyggnadsarbetena 

påbörjas, så att barnen kan få nödvändig fysisk aktivitet under 

dagen. Särskilt viktigt är detta under sommarhalvåret då 

närliggande förskolor/fritidsgårdar kan hållas öppna under 

semestrarna. Ett ställe för utelek kan vara gräsplanen i 

Småbjörksvägens förlängning där utförarna kan förbereda 

”lämplig” materiel och avgränsning på områdets gräsmatta. Ett 

annat område är förstås Bromstensskogen för andra uteaktiviteter. 

Även området i korsningen Stridsbergavägen/Cervins väg kan 

nyttjas för mindre barngrupper”. 
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§ 6  

Förlängning av avtal för parkskötsel m.m 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att förlänga avtalet med Svensk 

Marktjänst i enlighet med avtalets förlängningsklausul i ytterligare 

två år, till och med den 30 september 2019, samt  

 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att ge stadsdelsdirektören i uppdrag att 

underteckna avtalet. 

 

Ärendet 
Parkskötsel i stadsdelen Spånga Tensta utförs, sen den 1 oktober 

2014, av Svensk Markservice Aktiebolag. Avtalet, om avtalet inte 

förlängs, upphör att gälla den 30 september 2017.  

 

Samarbetet med Svensk Markservice utvecklas i rätt riktning och 

förvaltningen rekommenderar en förlängning av avtalet i ytterligare 

två år. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 september 2016. 

Dnr 2.2.2-608/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Månadsrapport september 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för september 2016. 

 

Ärendet 

Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter 

resultatdispositioner. Individ och familjeomsorg prognostiserar ett 

överskott om 2,4 utifrån extra utbetalningar från socialnämnden 

avseende ensamkommande flyktingbarn samt PRIO medel. 

Äldreomsorgen prognostiserar ett budgetunderskott på 8,3 mnkr för 

utförarenheten inom hemtjänsten samt Tensta servicehus. 

Funktionsnedsättning prognostiserar ett underskott om 3,7 mnkr 

främst utifrån fler köpta boendeplatser för personer med 

neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. Inom nämnd och 

förvaltningsadministration redovisas ett överskott om 9,9 mnkr som 

avser buffert, ej förbrukade EU-medel samt vakanser. Övriga 

verksamheter har en budget i balans efter resultatöverföring.  

Den senaste statistiken för sjukfrånvaro visar på totalt 7,83 procent 

sjukfrånvaro för den senaste 12 månaders perioden. Antalet hushåll 

med ekonomiskt bistånd i fortsätter att sjunka och ligger nu på 

preliminärt på 771 hushåll vilket är 9,6 procent lägre än föregående år. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 oktober 2016. 

Dnr 1.2.1-6/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

Bengt Porseby (L) anslöt sig till Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) 

särskilda uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 

Månadsrapporten visar på en budget i balans på flera 

verksamhetsområden. Det är glädjande. Samtidigt måste det återigen 

konstateras att de underliggande problemen i stadsdelens ekonomi 

kvarstår.  

Äldreomsorgen visar på ett budgetunderskott om -8.3mkr.  
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Trots att flera idag står utanför arbetsmarknaden är motiveringen till 

de höga kostnaderna inom äldreomsorg att det är svårt att rekrytera  

sommarvikarier. Lösningen som ges i månadsrapporten är ett resultat 

av majoritetens politik, att skära ned på antalet medarbetare istället för 

att hitta långsiktigt hållbara lösningar för Hemtjänsten Spånga Tensta, 

lösningar som gynnar såväl personal som brukare.  

 

Barn, kultur och fritid är vid första anblick en verksamhet med en 

budget i balans. Synar man dock den rödgrönrosa politiken och 

exkluderar de 6.3mkr i demokratimedel som tilldelats vår stadsdel för 

2016 är underskottet lika stort. Vi har vid ett flertal tillfällen påtalat att 

inriktningen för demokratimedlen är spretig och diffus och det är 

olyckligt att se hur ineffektiv användning av medlen belastar 

medborgarna. Det är även bekymmersamt att se att utan tilldelade 

extra medel från staden centralt – vilket demokratimedlen är – så 

uppnås inte målet om en budget i balans.  

 

Det behövs tydligare politiska signaler och ledarskap för att 

förvaltningen på bästa sätt ska kunna upprätthålla en budget i balans 

och bedriva seriös verksamhet i Spånga-Tensta”. 
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§ 8   

Brukarundersökningar för dagverksamhet inom 
äldreomsorgen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger brukarundersökningarna till handlingarna. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontoret har sammanställt en brukarundersökning inom 

äldreomsorgen för 2016. 

Dnr 1.6-548/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Svar på skrivelse om trygghetsskapande belysning 2016-
2020, Spånga Tensta stadsdelsnämnd 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens reviderade skrivelse till 

Trafiknämnden.  

 

Ärendet 
Förvaltningen har upprättat en skrivelse till Trafiknämnden rörande 

trygghetsskapande belysning 2016-2020, Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd. Stadsdelsnämnden beslutade att återremittera ärendet 

den 25 augusti 2016, § 12, för att komplettera skrivelsen så att 

behovet av trygghetsskapande belysning i hela stadsdelen iakttas 

innan skrivelsen skickas in till trafikkontoret.  

 

Under 2016 har Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutat genomföra 

åtgärder i syfte att på lång och kort sikt öka tryggheten i Spånga-

Tensta. Stockholm Stad har beslutat om ett flertal trygghetsskapande 

strategier för framtiden. En sådan strategi är Trygghetsskapande 

belysning 2016-2020, Genomförandebeslut (Dnr T2016-00240).  

 

Stadsdelsförvaltningen genomförde i samråd med civila rådet en 

inventering avseende vilka områden som har behov av 

trygghetsskapande belysning. Stadsdelsförvaltningen ser ett stort 

behov av att arbetet kan startas så snart som möjligt. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 oktober 2016. 

Dnr 1.2.5-519/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
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”Särskilt uttalande 

Vi från majoriteten har en ambition om att öka alla invånares trygghet 

och vi vet att belysning är en mycket viktig del för att fler ska våga 

röra sig utomhus även efter skymning. Vi kommer därför följa detta 

ärende med stort intresse och arbeta för att även fler områden i 

stadsdelen ska kunna få den trygghetsbelysning som önskas”. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Hafize Cetin (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort som 

ledamot i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas särskilda 

uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 

Det är positivt att en skrivelse med förslag på trygghetsskapande 

åtgärder i hela stadsdelen nu lämnas in till Trafikkontoret. Tack vara 

att Moderaterna och övriga Alliansen uppmärksammade att enbart en 

del av stadsdelen berördes i förvaltningens första förslag till skrivelse 

kunde ärendet återremitteras och en inventering göras i de delar av 

Spånga som inte var med i det första förslaget.  

 

För framtida ärenden av liknande karaktär förutsätter vi att hela 

stadsdelens behov tas till vara och utreds innan förslag till beslut läggs 

fram för nämnden”.  
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§ 10   

Svar på skrivelse om att intensifiera arbetet mot antisocialt 
fordonskörande 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen.  

 

Ärendet 
I en skrivelse från Ole-Jörgen Persson m.fl (M) påtalas problemet med 

moped- och bilkörning på gång- och cykelvägar, ett antisocialt 

fordonskörande. 

  

1. Vilka gemensamma ansträngningar från stadsdelsförvaltningen 

och polisen sker för att förhindra antisocialt körande i 

stadsdeles offentliga rum? 

 

2. Har förvaltningen några planer framgent för att åtgärda 

problemen med antisocialt fordonskörande i stadsdelen? 

 

Sammanfattningsvis så samverkar stadsdelen kontinuerligt med 

Trafikkontoret, fastighetsägare och polis för att minska problemet 

med antisocialt fordonskörande på såväl kort som lång sikt. Åtgärder 

på kort sikt hanteras genom samverkan inom ramen för Trafikgrupp 

Järva. Åtgärder på lång sikt hanteras genom samverkan inom ramen 

för de lokala utvecklingsprogrammen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 september 2016. 

Dnr 1.6-556/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Svar på remiss gällande insatser för att underlätta 
övergången mellan för- och grundskola 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet den 22 september 

2016, § 5. 

Remissen ”Insatser för att underlätta övergången mellan för- och 

grundskola” (Dnr:106-538-2016) är skriven av Moderaterna genom 

Anna König Jerlemyr och Cecilia Brinck. Man föreslår att 

stadsdelsnämnderna, i samarbete med Utbildningsnämnden, ska införa 

screening av samtliga elever för att identifiera och dokumentera elever 

i behov av särskilt stöd avseende såväl läs- och skrivsvårigheter som 

neuropsykiatriska diagnoser. Målet är att få en tydligare uppfattning 

om varje enskilt barns behov och på så sätt bereda rätt stöd inom 

skolan. 

Det är, utifrån många perspektiv svårt att ta ställning till denna remiss. 

Många frågor behöver besvaras och utredas. Till exempel hur 

screeningsvaren ska hanteras. Innan dess har förvaltningen svårt att ha 

en synpunkt. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-322/2016 

 
Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut. 

 

Bengt Porseby (L) ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att nämnden hade beslutat att anta S+MP+V:s 

förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden bifaller motionen”.  
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§ 12  

Svar på skrivelsen Säkerställ att inte organisationer och 
föreningar kopplade till extremism får bidrag 

Beslut 
1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut,  

2. Att uppdra till förvaltningen att återkomma till nämnden med 

förslag på reviderade riktlinjer för föreningsbidrag enligt nedan,  

3. Att uppdra till förvaltningen att återkomma till nämnden med 

resultatet av en genomlysning av stöd till föreningar som direkt 

eller indirekt getts från förvaltningen under åren 2010-2016.  

Vi instämmer med förvaltningens synpunkt kring att det finns ett 

behov av att revidera riktlinjerna för föreningensbidrag inför 2017 års 

beslut kring bidragen. Vi vill dock att förvaltningen återkommer med 

ett förslag på riktlinjer enligt nedan utan att vi sätter ned foten kring 

krav och form på föreningarna i beslutet vi tar idag.  

Vi instämmer i författarens utgångspunkter och ser att ett livaktigt 

föreningsliv är viktigt för närsamhället och samhället i stort. Vi 

känner stolthet över stadsdelens föreningar och det viktiga bidrag de 

är till civilsamhället och demokratin. Det är en anledning till att vi 

anser att det är viktigt att stadsdelsnämnden ger föreningsbidrag till 

föreningar som inkluderar arbetet med demokrati, mänskliga 

rättigheter i sin verksamhet.  

För att få en bättre överblick över det sammanlagda stödet till 

föreningarna ber vi stadsdelsförvaltningen att till stadsdelsnämnden 

snarast lämna en sammanställning över samtliga stöd, direkta som 

indirekta, som gått utöver det av nämnden beslutade 

föreningsbidraget.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet den 22 september 

2016, § 21. 

Säkerställ att inte organisationer och föreningar kopplade till 

extremism får bidrag. Skribenterna menar att bidrag till föreningar och 

organisationer är positivt och bidrar till ett aktivt deltagande från det 

civila samhället i stadsdelens utveckling. För att få bidra ska 

stadsdelen säkerställa att de ställer upp på värderingar vad gäller 

synen på demokrati, jämställdhet, lika rättigheter oavsett sexuell 

läggning samt att de tar avstånd från religiös eller politisk extremism 

eller att de inte upplåter en plattform för religiös eller politisk 

hatpropaganda och extremism. I de fall föreningar och organisationer 

inte uppfyller detta ska inte kunna få bidrag från stadsdelen.  
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Skribenterna menar att stadsdelen behöver genomföra en 

genomlysning av de föreningar och organisationer som får bidrag för 

att säkerställa att de följer ovan nämnda kriterier.  

 

Stadsdelsförvaltningen föreslår att 

 nuvarande riktlinjer för föreningsbidrag omformuleras så att fler 

kriterier än jämställdhet samt att föreningen ska ha en 

demokratiansvarig som ett krav för att få bidrag 

 en enkätundersökning genomförs för att utröna i hur stor 

omfattning föreningarna arbetat demokratiskt under år 2016 och 

att detta resultat ingår i kommande ärende om föreningsbidrag år 

2017.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 22 augusti 2016. 

Dnr 1.6-469/2016 

 

Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) ställde sig 

bakom punkt 3 i S+MP+V:s förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Beslutsgång 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde först förslagen i 

beslutssats 1 och 2 under proposition varvid han finner att nämnden 

beslutat i enlighet med beslutssatserna 1 och 2.  

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde därefter proposition 

på beslutssats 3 varvid han finner att nämnden enhälligt beslutat i 

enlighet med beslutssats 3.  

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Annika Rosenberg (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Naemi Karlsson (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 
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”Förslag till beslut 
Att stadsdelsnämnden delvis bifaller förvaltningens förslag till beslut 

Att stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma till 

nämnden med ett förslag till reviderade riktlinjer för föreningsbidrag 

enligt nedan  

 

 

Vi vill tacka förvaltningen för ett genomarbetat och bra svar på vår 

skrivelse. Att säkerställa att ingen förening som kan tänkas ha samröre 

med eller, direkt eller indirekt, stödjer eller upplåter en plattform åt 

organisationer eller individer som har kopplingar till extrema 

ideologier är av yttersta vikt för demokratin och det demokratiska 

samtalet. Vi stödjer därför förvaltningens förslag om att revidera 

riktlinjerna för att det arbetet ska kunna bedrivas med tydlighet och 

fasthet.  

 

Vi vill vara tydliga med att det är inför nästa års fördelning av 

föreningsbidragen som riktlinjerna ska revideras. För årets fördelning 

gäller nuvarande riktlinjer.  

 

Vi anser dock att det är att gå för långt att kräva att varje förening ska 

ha en demokratiansvarig eller att kräva ändringar i föreningarnas 

stadgar, men anser att det ska vara ett krav att föreningarna i sina 

verksamhetsplaner och i sina ansökningar ska ange på vilket sätt de 

ställer upp för demokrati, 

jämställdhet, lika rättigheter oavsett sexuell läggning samt hur de tar 

avstånd från religiös eller politisk extremism eller att de inte upplåter 

en plattform för religiös eller politisk hatpropaganda och 

extremism. I de verksamhetsberättelser som bifogas ansökan om 

föreningsbidrag ska det framgå hur de konkret arbetat med detta.  

 

Vi föreslår även att kravet på minst 40 procents representation av 

varje kön i föreningsstyrelserna tas bort”.  
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§ 13  

Medborgarbudget 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner att genomföra en medborgarbudget 

under 2017 som ett pilotprojekt,  

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma till 

nämnden i samband med verksamhetsplan och budget med en 

kommunikationsplan som beskriver målgrupper och en 

aktivitetsplan som beskriver processen framåt. I aktivitetsplanen 

ska följande klargöras:  

i) vilka intressenter i och utanför Spånga Tensta som ska erbjudas 

möjlighet att delta samt 

hur de ska engageras i att bestämma den långsiktiga inriktningen 

och målen för pilotprojektet; 

ii) hur pilotprojektet ska organiseras inom förvaltningen; 

iii) hur nämnden ska involveras; 

iv) hur verksamheten ska utvärderas kontinuerligt; 

v) de beräknade kostnaderna för de olika delarna i planen; 

vi) lokalisering och avgränsningar för pilotprojektet; 

3. Stadsdelsnämnden anför följande 

Erfarenheter från tidigare projekt kring medborgarbudget ger vid 

handen att det behövs en tydlig avgränsning, uttalade 

målsättningar, budget och en plan för utvärdering. Vi föreslår 

därför att nämnden godkänner att det ska genomföras ett projekt 

med medborgarbudget men vill samtidigt att förvaltningen 

återkommer till nämnden i samband med verksamhetsplan och 

budget med en aktivitetsplan för att tydliggöra målsättningar med 

mera.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet den 22 september 

2016, § 17 

Stadsdelsförvaltningen har av stadsdelsnämnden fått uppdraget att 

undersöka möjligheten att genomföra en medborgarbudget. Syftet är 

att genom dialog och medbestämmande engagera invånarna i 

utvecklingen av den egna stadsdelen. 

 

Internationella och nationella erfarenheter visar att metoden 

medborgarbudget ökar medborgarnas engagemang och stärker den 

sociala sammanhållningen. 
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Förslaget är att genomföra en medborgarbudget kopplat till utveckling 

av stadsmiljö och trygghet. Olika målgrupper ska engageras i arbetet 

och målet är trygghetsskapande åtgärder ska påbörjas sommaren 

2017. Arbetet ska ske i samverkan med Sveriges kommuner och 

landsting (SKL). 

 

En styrgrupp bestående av förtroendevalda och tjänstemän ska leda 

arbetet. Återrapportering sker till stadsdelsnämnden i samband med 

tertialrapporterna. Medel för medborgarbudgeten avsätts i budget. 

 

Hela processen ska vara öppen och transparent och genomföras med 

hög delaktighet från invånarna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 augusti 2016. 

Dnr 1.1-456/2016 

 

Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Hafize Cetin (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort som 

ledamot i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att nämnden hade beslutat att anta S+MP+V:s 

förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Annika Rosenberg 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Naemi Karlsson (M) 

och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Att Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut 

Samt anför därutöver: 

Vi anser inte att det föreliggande förslaget till Medborgarbudget är 

rätt väg att gå för att öka dialogen med de boende i stadsdelen eller 

öka förtroendet för vare sig förvaltningen eller politiken. I stället blir 

Medborgarbudgeten en form av symbolhandling och symbolpolitik 

som ger lite mervärde för medborgarna i stort. Vi tror heller inte att 

tillvägagångssättet som föreslås är rätt när det gäller att prioritera 

åtgärder i vår stadsdel. Det finns dessutom en uppenbar fara i att 

Medborgarbudgeten blir en arena för ett fåtal att driva sina 

”hjärtefrågor” utan att man ser den helhet som är nödvändig för 

utveckling i hela stadsdelen.  

 

Det finna redan idag flera forum för medborgardialog bl.a. 

trygghetsvandringar, medborgarförslag, allmänhetens frågestund på 

SDN-mötena och aktiviteter på medborgarkontoret. Fokus bör ligga 

på att få dessa till att fungera bättre framför att skapa nya projekt som 

få eller ingen efterfrågat. Vi vill också understryka vikten av att 

politiken tar sitt ansvar och att de politiska partierna ökar sina 

ansträngningar för att uppnå dialog och konstruktiva samtal med 

medborgarna i vår del av Stockholm. Här kan fortfarande mycket 

göras för att uppnå bättre resultat”.  
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§ 14  

Skrivelse angående inrättande av busslinje Hjulsta- 
Barkarbystaden. 

Beslut 
Stadsdelsnämnden avslår skrivelsen. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet den 22 september 

2016, § 18 

Skrivelse har överlämnats av ordförande Awad Hersi (MP) angående 

inrättande av busslinje Hjulsta- Barkarbystaden. 

Dnr 1.2.5-577/2016 

 

Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle avslå skrivelsen. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom S+MP+V:s förslag. 
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§ 15  

Svar på medborgarförslag om utebelysning och fartgupp i 
Hjulsta 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att återremittera skrivelsen,  

En fungerande medborgardialog är viktig för demokratin. Det är 

viktigt att den dialogen förs med dem som är berörda av ett förslag för 

att dialogen ska bli relevant.   

Vi uppfattar att ambitionen hos förvaltningen varit god när man sökt 

forum för dialog med en förening i Järva, dock uppfattar vi att det inte 

kan ersätta den dialog som efterfrågas av författaren till 

medborgarförslaget.   

Vi önskar därför att förvaltningen genomför en fördjupad 

medborgardialog med berörda fastighetsägare. 

 

Ärendet 
Det har inkommet ett medborgarförslag med förslag på åtgärder för att 

minska inbrotten i området Hjulsta Backar. Förslagsställaren föreslår 

följande 

 att utebelysningen i Hjulsta ses över, förstärks och förbättras 

på gångvägen som går parallellt med Hjulsta Backar mellan 

baksidan av radhusen och gavlarna på hyreshusen. 

 att de fartgupp som kommunen avlägsnade 2008 återställs. 

 

När det gäller belysning har nämnden upprättat en skrivelse till 

Trafikkontoret där Hjulsta Backar finns med som prioriterad plats för 

att öka tryggheten genom mer belysning. 

Avseende återställande av fartgupp kommer stadsdelsförvaltningen att 

skicka medborgarförslaget till Trafikkontoret för fortsatt beredning 

där. 

Beträffande förslagsställarens synpunkt på att privata fastighetsägare 

negligeras, så har stadsdelsförvaltningen skickat medborgarförslaget 

till Järva fastighetsförening.  

Inom ramen för arbetet med att ta fram lokala utvecklingsprogram är 

Hjulsta ett av de fyra områden i stadsdelen som kommer att prioriteras 

vad gäller åtgärder för ökad trygghet.  

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 september 2016. 

Dnr 1.2.4-387/2016 
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Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle återremittera ärendet. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom S+MP+V:s förslag. 
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§ 16  

Svar på medborgarförslag om åtgärder mot otrygghet i 
Hjulsta 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

medborgarförslaget. 

2. Stadsdelsnämnden anser att pågående arbetet med lokalt 

utvecklingsprogram och trygghetsstrategin som antogs av 

nämnden den 16 juni 2016 § 8 är i linje med förslagställarens 

förslag. 

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag med förslag på åtgärder för att 

öka tryggheten i stadsdelen. Förslagställaren vill att stadsdelen ökar 

sysselsättningen åt ungdomar, öka samarbetet med föräldrar och 

föreningar och att fler måste delta i nattvandringar.  

 

Det pågående arbetet inom stadsdelen är helt i linje med dessa förslag. 

Nämndens prioriterade mål i de lokala utvecklingsprogrammen är, 

bland annat, att öka sysselsättningen i befolkningen med särskilt fokus 

unga, utveckla samverkan med vårdnadshavare samt att tidigt 

identifiera och stödja unga vuxna som är i riskzonen för kriminalitet 

och droger. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 september 2016. 

Dnr 1.2.4-417/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
27 oktober 2016 

Blad 34 

 

  

§ 17   

Svar på medborgarförslag Parklek Bifrostvägen i Solhem 
Spånga 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget.  

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag med förslag på att flera tallar 

fälls i Bifrostparken i Solhem, Spånga.  Förslagställaren påtalar att 

döda grenar och lutande träd riskerar att ramla ned på lekande barn. 

Vidare menar förslagsställaren att fällning av träd skulle öka 

ljusinsläppet i parken. Skränande ungdomar skulle därmed förhindras 

från att i skymundan kunna umgås och förtära rusdrycker i parken 

under helger och lov.  

 

Träden i parken har besiktats av parkingenjören och entreprenörens 

arborist. Tallarna är 60-80 år gamla och har god hälsa. En tall med 

sprucken stam har redan fällts och en sprucken tallgren har avlägsnats. 

Kvarvarande tallar utgör inte någon säkerhetsrisk.   

 

Tallarnas höga och glesa växtsätt släpper in adekvat ljus i parken.  

Däremot har två lövträd i parken ansats med borttagning av döda och 

korsande grenar och kronhöjning och glesning. Detta ökar ljusinsläpp 

i parken något. 

 

Med dessa åtgärder har säkerheten i Bifrostparken ökat. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 september 2016. 

Dnr 1.2.4-511/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Svar på medborgarförslag om pulkabacke, lekplats och 
cykelväg 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Det har inkommit ett t medborgarförslag med förslag på att en 

pulkabacke anläggs i Spångadalen intill Fordonsparken. Vidare 

föreslås att en lekplats i korsningen Cervins Väg och Stridsbergsvägen 

i Bromsten anläggs. Slutligen önskar förslagsställaren att en linje för 

cykelbana målas i backen/gångvägen mellan Spånga Station och 

Erikshjälpen med anvisningar för gång- och cykeltrafik.  

 

Förslaget faller inom förvaltningens verksamhetsområde. 

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till dessa förslag. Den 

föreslagna cykelbaneanvisningen har redan genomförts. Förvaltningen 

ser positivt på satsningar som främjar idrott, hälsa och mötet mellan 

ungdomar i staden.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 september 2016. 

Dnr 1.2.4-335/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Svar på medborgarförslag om information om 
sandblåsning och om farthinder 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Eftersom ansvaret för farthinder på väg inte ligger hos 

stadsdelsnämnden har den delen av förslaget skickats till 

Trafikkontoret. 

 

Gällande sandblåsning på förskolegårdarna har stadsdelsförvaltningen 

kontaktat entreprenören med önskemål om att få information om när 

sandblåsning på förskolegårdarna är inplanerad. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 september 2016. 

Dnr 1.2.4-364/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Svar på medborgarförslag om biodling 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslås att Stockholms stad reserverar och 

bereder plats för de som vill odla bin som fritidssysselsättning.   

 

Stadsdelsförvaltningen är positivt inställd till biodling i stadsdelen. 

Däremot, på grund av säkerhets-, kunskaps- och kontinuitetsaspekter 

rekommenderas att odling av bin i urbana miljöer sker främst i 

samarbete med eller i regi av etablerade verksamheter, föreningar eller 

företag.  

 

Blå Vägen är ett sådant företag. Dessa har också erbjudit 

förslagsställaren biodlingsplats på deras odlingslott i Hjulsta 

koloniområde och det sker idag ett samarbete mellan förslagsställaren 

och Blå Vägen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 september 2016. 

Dnr 1.2.4-422/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 oktober 2016. 

Dnr 1.1-7/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Protokoll från brottsförebyggande rådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 7 september 2016 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från brottsförebyggande rådets sammanträde den 7 

september 2016 anmäldes. 

Dnr 1.1-4/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
september 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24  

Kurser och konferenser 

Inbjudan till forum för giftfri miljö den 21 november i Västerås. 

 

Nämnden beslutade att två från majoriteten och två från oppositionen 

får gå och att arvode utgår. 

Nämnden beslutade att Sus Andersson (MP) är en av de från 

majoriteten som går. 
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§ 25  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 25) 

 

Christina Heglert informerade att förvaltningen planerar en 

heldagsutbildning för nämnden till verksamhetsbesök den 22 februari 

2017. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


